
# Overskrift Beskrivelse af forslaget (beskrives i detaljer i særskilt dokument) Gudhjem By- og Museumsforening Erhvervsforeningen Regionskommunen Dato for forslag Dato for behandling Status

1 Parkeringsplads  Hotelgrunden Parkeringspladsen ved hotelgrunden udvides og gøres permanent

OK - ønskes som nuværende med 

størst mulig kapacitet. Vigtigt at 

tænke i "grøn parkering". 

Ladestandere til el-biler. 

Toiletforhold. (Der tages størst muligt 

hensyn til omkringboende)

Parkeringspladsen på hotelgrunden 

(matrikel 173c og 247au som ejes af 

BRK) udvides planlægningsmæssigt til 

maksimal kapacitet (lokalplans 

behandling) og indrettes til 

sommeren 2021 med minimum 

samme antal pladser som i 2020.

Inden sommeren 2022 indrettes 

parkeringspladsen permanent til 

maksimal kapacitet med asfalteret 

areal på ca. halvdelen (fastsættes 

efter registrering af den faktiske 

benyttelse i 2021).

Parkeringspladsen indrettes med 

ladestandere til el-biler, ligesom der 

tilbydes ordentlige permanente 

toiletforhold.

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltaget.

Arbejdet med tillæg til lokalplan 

igangsættes.

2 Parkeringsplads ved Serpentinervej Der etableres en ny parkeringsplads på Helligdomsvej ved Serpentinervejen.
Idékassen. Vigtig at tage hensyn til 

natur-udsyn mm!

Erhvervsforeningen mener, at en 

parkeringsplads ved 

Serpentinervejens top vil aflaste 

trafikken gennem byen væsentligt, da 

trafikken ikke vil nå til Brøddegade 

(og dreje til venstre ned gennem 

byen). Erhvervsforeningen mener 

derfor, at mulighederne for en 

parkeringsplads skal undersøges, så 

det kan indgå i en kvalificeret 

beslutningsproces

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltaget og mulighederne undersøges.

3 Parkeringsplads på Pestkirkegården Der etableres en ny parkeringsplads på areal under broen henover Holkadalen.

GBM ønsker ikke under nogen 

omstændigheder P-plads i 

forbindelse med Holkadalen.Dalen er 

et stykke bynært natur der ikke skal 

ødelægges af trafik. Vores 

kommentar vedr. at undersøge om 

det kunne være en mulighed går 

alene på, at såfremt 

fredsningsbestemmserne ikke tillader 

den form for udnyttelse - så er ideen 

lukket. GEH's udsagn om at GBM 

skulle ønske trafik ned af Bokulvej 

beror på en misforståelse. GBM 

ønsker IKKE trafik ned af Bokulvej.

Der er oplagt at stoppe lokaltrafikken 

med en parkeringsplads ved 

pestkirkegården såfremt GBM 

kommer igennem med deres ønske 

om at køre lokaltrafik via Bokluvej.

Anbefaler at det undersøges 

nærmere om det er en mulighed. 

4 Nedlægge P-pladser ved Scala
I ensretningsperioden nedlægges parkeringspladserne fra Møllebakken og ned til Spar 

købmanden - Dem ved Scala

2 pladser foran Scala bibeholdes. P-

plads foran banken nedlægges og de 

2 pladser ved tidligere bagerbutik

5 Nedlægge P-pladser Brøddegade
Parkeringspladserne i højre side af Brøddegade nedlægges fra Spar Købmanden og 

nedefter til Vandrehjemmet i den periode hvor der er ensrettet i byen

2 pladser foran Scala bibeholdes. P-

plads foran banken nedlægges og de 

2 pladser ved tidligere bagerbutik

6 Nedlægge P-pladser Åbogade
Parkeringspladserne i højre side af Åbogade nedlægges i den periode hvor der er ensrettet 

i byen

Ikke presserende - generer ikke 

trafikken.

Vi ser ingen uenigheder her.

Sagsbehandling

På de strækninger hvor det ikke er til 

gene for fodgængerne i en 2-minus-1 

løsning, bør eksisterende 

parkeringspladser bliver opretholdt.

Nedlæggelse af parkeringspladser bør 

primært gælde for eksisterende 

parkeringspladser på strækningen 

Brøddegade nr. 9 til nr. 21

Anbefaler at der arbejdes videre med 

disse tiltag.

Afmærkning inden sommer 2021, 

med hensyn til forgængere og 

parkeringspladser. Efterfølgende 

evaluering.

BRK besigtigerer området med 

foreningerne inden afmærkning 

foretages.

Se også punkt 17, 18, 19..

Opdateret 25. februar 2021
Kommentarer / Stillingtagen



7 Sommer parkering
I den periode hvor der er ensrettede er det kun tilladt at parkere på opmærkede pladser. 

Opmærkes med hvide striber.

Ok - i nedre del af Brøddegade og 

Nørresand. Der tillades alene 

beboerkørsel til Løkkegade + Sct. 

Jørgens gade.

Gælder gader med i forvejen 

optegnede p-felter. Der ud over 

gælder den alm. færdselslov.

Inden sommeren 2021 markeres alle 

lovlige parkeringspladser.

Medmindre det er et 

sammenhængende skiltet område (fx 

pladsen ved Nørresand Havn eller i 

svinget ved Serpentinervejen) skal 

alle parkeringspladser være opmalet 

med tydelige hvide streger eller 

andre tydelige markeringer.

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltaget.

8 Vinter parkering

I den periode hvor der er dobbeltrettet trafik er det tilladt at parkere udenfor de 

opmærkede parkeringspladser. Dette under almindeligt hensyn til passage af brandbiler 

m.v.

ok

Må kunne klares med to forskellige 

skilte ved indkørsel til byen noget 

lignende følgende:

Sommerskilt: Parkering kun tilladt i 

opmærkede båse og markeret 

parkeringspladser.

Vinterskilt: Ikke noget skilt

Anbefaler at ser arbejdes videre med 

tiltaget.

9 Parkeringszone Den nedre by gøres til betalingsparkeringszone

Ok -via nummerpladescanning. Under 

forudsætning af at p-zoneafgifter 

med-finansierer p-lisenser for 

beboerne

Den teknisk løsning bør overlades til 

BRK.

Umiddelbart virker en 

scanningsløsning attraktiv.

BRK skal arbejde videre med tiltaget 

og finde en løsning

10 P-pladser på Serpentinervejen
I ensretningsperioden indrettes der parkeringspladser i den venstre vejbane på 

Serpentinervejen.
No go

Ikke umiddelbart noget som der skal 

arbejdes videre med.

Det bør dog bemærkes at det ske 

hyppigt i højre side i højsæsonen.

Udgår

11 Parkeringskælder under Bokul Der laves underjordisk parkeringskælder under Bokul Ide-kassen :-)
Ikke noget der skal arbejdes videre 

med

Anbefaler at der ikke arbejdes videre 

med tiltaget nu men at det kan 

komme i idékassen

12 Forbud mod autocampere
Autocampere må ikke overnatte på parkeringspladser, og P-pladserne i byen skal om 

muligt gøres så små, en autocampere i udgangspunktet ikke kan parkere lovligt på dem.

Ok - følges op med at der skal være 

"bund" i p-båse (da det alene er 

tilladt at parkere indenfor p-båsen.

Da reglerne tilsiger at autocampere 

lovligt må parkere på p-pladser med 

afgræsningen til siderne, men faktisk 

må have en længede der går langt ud 

over sidestribernes længe, ønsker 

GBM at der males bundstriber. (det 

koster kun maling…). Der henvises i 

øvrigt til kommunalbestyrelsens 

beslutning vedr. autocamperes 

adgang og parkering på udvalgte 

havne på Bornholm.

Erhvervsforeningen mener ikke det er 

et problem.

BRKs p-vagter vil øge fokus på ulovlig 

parkering i 2021. Obs på bund i p-

båse, er der behov for det? BRK skal 

undersøge om beslutning med 

autocampere på havnen er lovlig.

13 Beboerparkering i nedre Gudhjem
Enkelte eller alle de små veje nedenfor møllen forbeholdes beboerparkering i 

ensretningsperioden

Teknisk udfordring?

Bakker op om punktet.

Løkkegade og Sankt Jørgensgade er 

oplagte, men alle de små gade skal 

indgå i en samlet betragtning, og det 

skal ses i sammenhæng med 

markering af pladserne.

Løkkegade og Sankt Jørgensgade bør, 

som et forsøg i 2021, blive skiltet 

med indkørsel forbudt, dog med 

undtagelse for beboerekørsel (og 

dermed parkering) gældende for alle 

med adresse i 3760 Gudhjem 

(kommende trafikanter som kan købe 

en beboer licens)

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltaget. Obs på at det er et forsøg.

Oplæg til politisk behandling vedr. 

licenser (gældende for hele byen). 

Undersøge om skilt (indkørsel forbudt 

med undtagelse for beboerkørsel) 

kan opsættes i 2021. Skilt mv. kræver 

godkelsende af politi.

14 Automatisk opkrævning af P-afgift
Der etableres en løsning som automatisk registrerer alle biler ved nummerplade scanning 

når der køres ned i byen
Se punkt 9

Den mest intelligente og driftssikre 

løsning skal vælges. BRK bør lave et 

udbud

BRK skal arbejde på en løsning - 

enten i 2021 eller 2022. Umiddelbart 

er Gudhjem én zone.

15 Betalingsperiode
Perioden med betaling i byen udviddes til at dække samme periode som ensretningen. I 

ydersæsonen dog kun hvis der er betalingsparkering i hele byen.

OK - såfremt byen bliver én samlet p-

zone, da følges ensretningssæson
Helt fint

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltaget.



16 Tidsbegrænset parkering Tidsbegrænset parkering til fx 2-3 timer fra 10-18 i hele byen i ensretningsperioden
dårlig idé - hvis - så korttids - f.eks. 1 

time

Der ønskes ikke tidsbegrænset 

parkering i hele byen.

Af hensyn til forretningerne skal den 

første time være gratis i et scenario 

med betalingsparkering. Enkelte 

pladser kan opretholdes med 30 

minutters begrænsning.

Udgår

17 To-minus-en-vej Brøddegade
Der etableres to-minus-en-vej (Kørebane i midten og rødt fortov i begge sider) i 

Brøddegade.

18 To-minus-en-vej Åbogade Der etableres to-minus-en-vej (Kørebane i midten og rødt fortov i begge sider) i Åbogade.

19 To-minus-en-vej Ejner Mikkelsensvej
Der etableres to-minus-en-vej (Kørebane i midten og rødt fortov i begge sider) på Ejner 

Mikkelsensvej.

20 Ensretning hele året Trafik ensrettes hele året rundt. Unødvendigt Unødvendigt Udgår

21 Sivegade i stedet for to-minus -en-vej Brøddegade omdannes til en sivegade hvor trafikken foregår på de gåendes præmisser. se punkt 17-19

For erhvervsforeningen er det ikke 

afgørende om det bliver en sivegade 

eller en 2-minus-1 vej.

Den løsning som bedst opfylder 

målet om en glidende trafik og sikker 

trafikafvikling skal vælges udfra en 

faglig vurdering.

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltaget og mulighederne undersøges.

22 Guidning ned i byen
Der etableres forskellige ruter velforsynet med skilte og relevant turguidning fra 

parkeringspladserne og ned i byen.

Er under udførsel - i samarbejde med 

Jane Hamilton

Etableringen skal sikres  og der skal 

være aftale om hvem der står for den 

efterfølgende drift og vedligeholdelse 

af skiltene.

Anbefales at der arbejdes videre med 

tiltaget. Obs på vedligeholdelse af 

skiltene. BRK ser frem til oplæg fra 

Jane Hamilton.

23 Afsætning ovenfor byen
Bus-vognmændene opfordres til så vidt muligt at sætte folk af ovenfor byen. Dette gælder 

specielt lejrskoler og yngre grupper.

Ønskes konkret opfulgt via skriftlige 

og mundtlige fælles henvendelser fra 

GBM, GEH, BRK og Dest. Bh. Dermed 

sikres større legitimitet. - OG det 

gælder ikke kun lejrskoler og yngre!

Enig
Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltaget.

24 Markedsføring erhvervsdrivende

De erhvervsdrivende i Gudhjem forpligter sig til aktivt at gør reklame for 

parkeringsforholdene i deres brochurer, via deres hjemmesider samt gennem direkte 

kommunikationen med kunderne

super :-)
Information vil blive sikret til alle 

medmellemer af GEH

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltaget.

Dialog med Destination Bornholm

25 Lokal trafik af Holkavej Lokaltrafikken ledes til Lillevang via Melsted Langgade.

26 Lokal trafik af Melsted Langegade Lokaltrafikken ledes ned af Bokulvej og videre af Holkavej til Brøddegade.

27 Lokal trafik af Serpentinervejen' Lokaltrafikken ledes af Serpentinervejen til Nørresand.

28 Vendeplads ved Serpentinervejen

Der etableres en vendeplads ved Prinsessehaven således at busser kan køre op og ned af 

Serpentinervejen og sætte passagerer i et nyt bus parkeringsområde (afsætning) efter i 

området efter Nørresand 27.

Skal tænkes ind i en større 

løsningsmodel. Spørgsmålet omkring 

mulig vendeplads eller ej nedenfor 

Serpentinervejen hænger uløseligt 

sammen med den samlede 

trafikløsning for  byen - herunder især 

vores fælles ønsker om at bil- og 

bustrikken ned igennem skal 

begræses mest muligt. GBM ønsker 

igangsat et større analysearbejde i 

2021 med henblik på at få et bud på 

en samlet trafikløsning der indebærer 

mulighed for "bilfri by"

Anbefaler at tiltagene kommer i 

idékassen.

29 "Ambulancebom" Serpentinervejen

I den periode hvor der er ensrette opstilles en "Ambulancebom" ved indkørsel til 

Serpentinervejen ved Helligdomsvej. Bommen skal udformes så en ambulance uhindret 

kan køre ned af Serpentinervejen.

ok - og gerne med en tilsvarende 

nedenfor Serpentinervejen for at 

undgå at nogen tager venstre 

kørebane op…

Gerne med en tilsvarende nedenfor 

Serpentinervejen for at undgå at 

nogen (ulovligt) tager venstre 

kørebane op.

Det får ikke fokus i 2021 men indgår i 

det større billede.

30 Rundkørsel ved Hotelgrunden
Der laves en rundkørsel på Melstedvej udfor Hotelgrund parkeringen. Det vil automatisk 

opfordre alle trafikanter til at parkere på den "nye" parkeringsplads.

Trafik bør foregå på de gåendes 

præmisser. Hvordan sikres det bedst 

muligt? - Overvej 30 km-zone i hele 

nedre by.

Vi har nok brug for lidt eksterne viden 

/ erfaring inden en kvalificerede 

beslutning.

Erhvervsforeningen er enig med GBM 

om, at trafikken bør foregå på de 

gåendes præmisser.

En to-minus-en vej med hvid 

markeringsstriber og piktogrammer 

Erhvervsforeningen er lodret imod 

den foreslået løsning.

Trafikalt anses det som en rigtig 

dårlig løsning med dobbeltrettet 

bustrafik, hvilket vil give uoverskuelig 

ophobning af busser på 

Serpentinervejen.

Løsningen har uoverskuelige 

konsekvenser for de to naturskønne 

områder Holkadalen og 

Prinsessehaven, og som minimum 

bør der foretages en VVM 

undersøgelse inden et sådan projekt 

overvejes.

Anbefaler at arbejde videre med 

disse tiltag.

Afmærkning inden sommer 2021, 

med hensyn til forgængere og 

parkeringspladser. Efterfølgende 

evaluering.

BRK besigtigerer området med 

foreningerne inden afmærkning 

foretages.

Se også punkt 4,5,6).

Skal ikke ses sammen med punkt 25-

28, da de to forslag intet har med 

hinanden at gøre.

Ideen er at alt indgående trafik til 

Gudhjem serveres muligheden for en 

god parkeringsplads ovenfor byen 

som det første.

Trafikanterne "tvinges" gennem 

rundkørslen og kommer ned i 

hastighed så skiltet med 

parkeringsinformation kan læses.

Det vil gavne alle tre indfaldsveje.

Hvis det er muligt, indenfor loves 

grænser, kan man tillade 

venstresving for beboere, hvilket 

fremhæver og gør det indirekte 

tydeligt for turisterne, at de ikke skal 

ned i byen.

Anbefaler at tiltagene kommer i 

idékassen.

Det får ikke fokus i 2021 men indgår i 

det større billede.

Skal undersøges nærmere da 

tiltagene er gode og kan løse mange 

problemer/udfordringer.

Skal tænkes ind i en større 

løsningsmodel. Spørgsmålet omkring 

mulig vendeplads eller ej nedenfor 

Serpentinervejen hænger uløseligt 

sammen med den samlede 

trafikløsning for  byen - herunder især 

vores fælles ønsker om at bil- og 

bustrikken ned igennem skal 

begræses mest muligt. GBM ønsker 

igangsat et større analysearbejde i 

2021 med henblik på at få et bud på 

en samlet trafikløsning der indebærer 

mulighed for en kraftig reduktion af 

trafikken ned igennem byen.

GBM kommentar: Vi anbefaler at de 

4 punkter fjernes fra listen, da de 

fremstår og giver anledning til 

misforståelser.

Udgår



31 Venstresving forbudt ved F24
I ensretningsperioden skal det være forbudt at køre ned at Breddegade når man kommer 

nord fra. Det vil tvinge alle trafikanter ned gennem rundkørslen ved Hotelgrunden.

32 Venstresving forbudt ved museet

I ensretningsperioden skal det være forbudt at dreje til venstre ved udkørsel fra 

Gudhjemvej til Melstedvej. Det vil tvinge alle trafikanter ned gennem rundkørslen ved 

Hotelgrunden.

33 Kommunalt betalt shuttlebus
BRK betaler og drifter en shuttlebus der køre fra den øvre del af Gudhjem og ned til 

havnen.

34 Kommercielt drivet shuttlebus Driften af en shuttlebus udbydes til kommerciel drift uden tilskud fra BRK

35 Lokalt drevet shuttlebus Beboerne i Gudhjem investere og driver en shuttlebus.

36 Skiltning Gudhjemvej Forbedret skiltning ved ankomst til Gudhjem fra vest (Østerlars).

37 Skiltning Helligdomsvej Forbedret skiltning ved ankomst til Gudhjem fra nord (Allinge).

38 Skiltning Melstedvej Forbedret skiltning ved ankomst til Gudhjem fra syd (Svaneke).

39 Dobbeltrettet cyklister Det gøres lovligt at cykle både op og ned af Serpentinervejen og Brøddegade

Ok med Serpentinervejen. Næppe 

god ide med Brøddegade grundet de 

mange gående.

Cykler nedad bør ikke give anledning 

til problemmer, men opad 

Brøddegade vil det helt sikkert give 

problemmer ved en 2-minus-1 vej.

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltaget.

Forhold skal undersøges nærmere.

Skilt i Brøddegade bør fjernes.

40 E-ladestandere ovenfor byen
Der etableres ikke ladestander til el-biler i den nedre del af Gudhjem. Dog på sigt til 

helårsbeboelse.

Ok - på sigt dog behov for 

ladestadere til helårsbeboerne

På sigt bliver der behov for 

ladestadere til helårsbeboerne både 

oppe og nede.

Anbefaler at det undersøges 

nærmere.

BRK vil ikke opsætte ladere nede i 

byen i første omgang. På sigt bliver 

der et større behov.

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltagene.

Forslag til 

velkomstsskilt/oplevelsesskilt 

arbejdes der videre med i relation til 

punkt 22. Ved ankomst fra Allinge 

siden skal der opsættes et skilt, der 

henviser til parkering på 

Hotelgrunden.

Færdselstavler skal strammes op, det 

skal undersøges nærmere.

Skal ikke ses sammen med punkt 25-

28, da de to forslag intet har med 

hinanden at gøre.

Ideen er at alt indgående trafik til 

Gudhjem serveres muligheden for en 

god parkeringsplads ovenfor byen 

som det første.

Trafikanterne "tvinges" gennem 

rundkørslen og kommer ned i 

hastighed så skiltet med 

parkeringsinformation kan læses.

Det vil gavne alle tre indfaldsveje.

Hvis det er muligt, indenfor loves 

grænser, kan man tillade 

venstresving for beboere, hvilket 

fremhæver og gør det indirekte 

tydeligt for turisterne, at de ikke skal 

ned i byen.

Erhvervsforeningen bakker ikke op 

om en forsøgsperioder med lukket 

by, slet ikke midt i en 

implementeringsfase af andre 

forslag/forsøg.

Erhvervsforeningen mener ikke, at en 

shuttlebus skal driftes over borgernes 

skatter, men har ingen principielle 

problemer med en shuttlebus.

Erhvervforeningen anses det ikke for 

realistisk at fx krydstogtspassagerer 

omlastes fra en 60 personers 

dobbeltdækkerbus til shuttlebus med 

betydeligt mindre kapacitet.

Anbefaler at tiltagene kommer i 

idékassen.

Det får ikke fokus i 2021 men indgår i 

det større billede.

Skal undersøges nærmere da 

tiltagene er gode og kan løse mange 

problemer/udfordringer.

BRK bakker op om forslaget men det 

er ikke en kommunal opgave.

Der skal lægges vægt på en 

"kommerciel" fremfor en 

"kommunal" skiltning, og det er ikke 

en opgave som må tages for let.

Skiltningen ved alle indfaldsvejene 

forbedres markant således at 

turisterne ikke er i tvivl om hvor de 

kan finde parkeringspladserne 

ovenfor byen.

Det gøres ”usynligt” at man kan 

parkere i den nedre del af Gudhjem.

Det vil nok være formålstjenstligt 

såfremt der nedsættes en 

arbejdsgruppe alene med udforming 

af skiltene som område.

OK

Såfremt der etableres p-zone må det 

formådes at indtægterne herfra er 

store nok til at drifte en shuttle-

løsning. Kunne f.eks. driftes af BAT. 

Kunne være rigtig fint med en 

forsøgsperiode allerede i 2021 - f.eks. 

4 uger i højsæson, kombineret med 

mulighed for kraftig reduktion af 

trafikken ned igennem byen.

Skal tænkes ind i en større 

løsningsmodel. Spørgsmålet omkring 

mulig vendeplads eller ej nedenfor 

Serpentinervejen hænger uløseligt 

sammen med den samlede 

trafikløsning for  byen - herunder især 

vores fælles ønsker om at bil- og 

bustrikken ned igennem skal 

begræses mest muligt. GBM ønsker 

igangsat et større analysearbejde i 

2021 med henblik på at få et bud på 

en samlet trafikløsning der indebærer 

mulighed for en kraftig reduktion af 

trafikken ned igennem byen.



41 Hastighedsgrænse på 15 km/t Der indføres en general hastighedsgrænse på 15 km/t fra Møllen og ned se punkt 17-19

Skønnes ikke nødvendigt, og vil nok 

skabe lokal ballade når der bliver 

uddelt bøder udenfor sæsonen.

Udover at erhvervsforeningen ikke 

ser nogen grund til unødige forbud, 

ser erhvervsforeningen dog ingen 

problemer med en 

hastighedsbegrænsning.

Der arbejdes ikke videre med dette 

punkt da trafiktællinger viser, at der 

ikke er behov for 

hastighedsbegrænsning i indre by.

42
Parkeringsguide i højsæsonen ved 

F24

I højsæsonen placeres en parkeringsguide i området ved F24 med det formål at guide 

billisterne ned til hotelgrunden.
Ok - kan evt. finansieres via p-penge

En placering ved F24 kan være 

problematisk, da der så kun kan 

betjenes trafik i en retning 

medmindre man har to personer på 

vagt.

Ansæsttelsesforhold skal være på 

plads. Måske kan hjemmeværnets 

politikorps anvendes.

Bør udformes som et forsøg med en 

uge med parkeringsguide, og en uge 

uden af to til tre omgange i 

højsæsonen

Forsøgsordning.

BRK vil gerne undersøge nærmere 

med henblik på hvordan det kan 

løses.

God idé med et forsøg i en kortere 

periode, fx med studerende.

43 Flere busparkeringspladser
For at mindske antallet af busser der kører gennem byen flere gange under samme besøg, 

udviddes af antallet af busparkeringspladserne på den store parkeringsplads ved røgeriet

No go

a) Flere bus-p-pladser vil tiltrække 

flere busser, hvilket BGM er lodret 

imod. Vi har et fælles ønske om at 

alle busser bør sætte pasagerer af 

ved F-24. B) Busser i dag er støre end 

nogenside. Bussernes 

airconditionsanlæg betyder at 

busserne ofte ikke overholder 

tomgangsregulativet, og dermed 

belaster miljøet. C) Mange busser 

parkeret på første parket mod 

Østersøen forringer den visuelle 

oplevelse af gåturen igenne nbyen - 

f.eks. fra havn til havn. GEH's notat 

vedr. minimering af buskørslen i 

Gudhjem er udarbejdet ud fra stærkt 

forsimplede præmisser der efter 

GBM's opfattelse ikke holder.

Den klart bedste løsning til at 

minimere bustrafikken gennem byen.

Delte holdninger fra foreningerne.

Det skal lægges op til en politisk 

beslutning.

44 Holkadalen
Kørsel ad Gråmyrvej skal forhindes. Der etableres bom øverst på bakken. Begrundelse: 

Byens kælkebakke + en sti der anvendes meget af børnehavebørn m.fl.
Fint Intet problem for erhvervsforeningen BRK undersøger nærmere.

45 Nørresand - p-pladser
P-pladserne på Nørresand (bredebane/ved Cafén) afmærkes tyderligere for at undgå 

"overparkering"

Der ønskes indrettet p-felter på 

Nørresandområdet

Er en del af det overordnet tema med 

opmærkning af alle parkeringspladser

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltag.

Hvis muligt afmærkes p-pladserne 

46 Øget p-kontrol Indsatsen fra kommunens p-vagter ønskes forstærket Fint

Den er vigtigere, at det overfor 

turisterne virker naturligt at 

overholde parkeringsreglerne

Indsatsen fra BRKs p-vagter er 

intensiveret og vil øge fokus på 

ulovlig parkering i 2021. Også efter kl. 

16.

47 Ensretningsperiode
Perioden for ensretning bør (som aftalt i februar 2020) være fra 15. maj til udgangen af uge 

42.
ok Helt fint

BRK anbefaler at der arbejdes videre 

med tiltaget. Skal prøves af.

48 Systematiske trafikmålinger
Der bør udføres systematiske trafikmålinger i løbet af sommeren 2021 (primært nedad 

Brøddegade i højsæsonen)

Trafikanalyser alene vil ikke være 

brugbart. Som det tydeligt fremgik af 

sommerens debatter vedr. trafik, så 

handler trafikudfordringerne i mindst 

lige så høj grad af oplevelsen som 

gæst i byen - samt ikke mindst af 

beboerenes livskvalitet.

BRK igangsætter arbejdet med at 

lave et program til trafiktællinger.

BRK kan muligvis foretage tællinger 

lejlighedsvis, særligt ved 

Hotelgrunde. Skal undersøges 

nærmere.

En registreringsprotokol skal 

defineres snarest muligst.



49 Registering af parkeringsbenyttelsen Benyttelse af parkeringspladserne skal registres systematisk ok

50
Indkørsel forbudt ved BAT-

holdepladsen

Anbefaler at der arbejdes videre med 

tiltaget

Tiltag, hvor arbejdet igangsættes i 2021

Tiltag, hvor arbejdet igangsættes i 2022 eller senere

Tiltag der udgår

BRK igangsætter arbejdet med at 

lave et program til trafiktællinger.

BRK kan muligvis foretage tællinger 

lejlighedsvis, særligt ved 

Hotelgrunde. Skal undersøges 

nærmere.

En registreringsprotokol skal 

defineres snarest muligst.


